
اخبار كشور

یادبود مرحوم فرج الله سلحشور 
برگزار شد

یادبود سومین سال درگذشــت مرحوم »فرج الله سلحشور« کارگردان و 
هنرمند انقلابی و متعهد ســینما و تلویزیون، در سالن اجتماعات خبرگزاری 

تقریب برگزار شد.
جمال شــورجه کارگردان ســریال موسی در این مراســم گفت: مرحوم 
سلحشور پای منبر بزرگ شده بود و بعد به سینما و تئاتر و تلویزیون آمد و از 

جنبه های مختلف به کمک هنر کشور ما آمده بود.
ایــن کارگردان ادامــه داد: همه چیز به صورت فطــری و ذاتی در وجود 
سلحشور شکل گرفته بود. حتی ما جای اشک های سلحشور را روی متن های 

سریال یوسف پیامبر می دیدیم و او با حضور قلب این سریال را نوشت.
حسین زندباف تدوینگر سریال یوسف پیامبر با احترام به مرحوم سلحشور 
ضمن بیان خاطره ای گفت: یکی از دوستانم که به مکه سفر کرده بود از دیدن 

عکس یوسف پیامبر در یکی از مغازه های آنجا برایم تعریف می کرد.
حجت الاســلام کیایی نژاد مدیریت تقریب در مجلس ضمن بیان سخنان 
کوتاهی در این مراســم و در تجلیل از این هنرمند انقلابی گفت: مدال هایی 
که مقام معظم رهبری به مرحوم سلحشور دادند مقام های بزرگ و ارزشمندی 

است.
مدیر خانه موزه شهید قدمی:

جشنواره آتش به اختیار 
گروه های خودجوش را معرفی کرد

برگزیده اولین جشــنواره »آتش به اختیار« گفت: طی ســال های اخیر 
بسیاری از افراد و گروه ها به صورت خودجوش و مستقل در حوزه های مختلف 
فرهنگی فعال هســتند که باید به جامعه معرفی شــوند و تحت حمایت قرار 

گیرند.
حســین قدمی، مدیر خانه موزه و فرزند شــهید قدمی که عنوان برترین 
غرفه را در نخستین جشنواره ملی آتش به اختیار کسب کرد در گفت وگو با 
خبرنگار کیهان گفت: خانه موزه شهید قدمی در بخش فعالیت های فرهنگی و 
موسسات به خاطر فعالیت فرهنگی خودجوش و موفقیت در زمینه کارآفرینی، 

عنوان غرفه برتر را در نخستین جشنواره ملی آتش به اختیار کسب کرد.
وی افزود: خانه موزه شهید قدمی، دارای گروه های مختلفی در زیرمجموعه 
خودش اســت که همه این گروه ها نیز در نمایشــگاه آتش به اختیار حضور 
داشتند. همچنین در این نمایشگاه اولین دستگاه اختراعی ما به نام »واکپا« و 

همچنین بسته تولد فرزندان مدافع حرم رونمایی شد.
قدمــی همچنین درباره جشــنواره آتش به اختیار گفــت: برگزاری این 
جشنواره ضرورت داشــت، چرا که بسیاری از افراد و گروه ها بطور خودجوش 
در حال فعالیت هستند اما خیلی از مردم آنها را نمی شناسند که این جشنواره 
زمینه را برای معرفی آنها فراهم کرد. این گروه ها همچنین باید تحت حمایت 
قرار گیرند، البته حمایت صرفا مالی نیست بلکه حمایت کاری و معنوی لازم 
اســت. وی ادامه داد: این جشــنواره در زمینه کار رسانه ای و تبلیغات ضعیف 

عمل کرد که امید است در دوره های آینده این نقطه ضعف برطرف شود.
گفتنی اســت، نخســتین جشــنواره ملی آتش به اختیار با آثار هنری، 
تولیدات فرهنگــی، اردوهای جهادی، تولیدات فضای مجازی، معماری ایرانی 
اســلامی و تولیدات مکتوب، توسط سازمان بسیج شهرداری تهران از چهار تا 

هشت اسفند در باغ موزه دفاع مقدس برگزار شد.
درگذشت نویسنده طنزهای تلویزیونی

خشایار الوند، نویسنده سریال های طنز صداوسیما روز پنجشنبه 9 اسفند، 
به دلیل ایست قلبی در سن 51 سالگی از دنیا رفت.

الوند متولد سال 1۳۴۶ فعالیت خود در سینما را از سال 1۳۶۳ آغاز کرد.
وی فیلمنامه ســریال های پربیننده ای چون »پایتخت«، »نقطه چین«، 
»شــب های برره«، »باغ مظفر«، »گنج مظفر«، »مــرد هزار چهره«، »مرد دو 
هزار چهــره«، »قهوه تلخ«، »ویــلای من«، »شــوخی کردم«،»علی البدل«، 
»کمربندها را ببندیم«، »مســافران«، »دیوار بــه دیوار« و »دیوار به دیوار ۲« 

را نگارش کرده بود.
او همچنین نویسندگی فیلم های »مزاحم« و »برگ برنده« به کارگردانی 

برادرش، سیروس الوند )کارگردان سینما و تلویزیون( را برعهده داشت.
استقبال گسترده از یک مستند انقلابی

مستند ســینمایی »عابدان کهنز« با گذشت شــش هفته از اکران های 
مردمی خود در نقاط مختلف کشــور به فروش ۳۶ میلیون تومانی دست پیدا 

کرده است.
»عابدان کهنز« که به کارگردانی »مجید رستگار« و تهیه کنندگی »امیر 
مهریزدان«، در »مدرســه مســتند عمار« تولید شده اســت، روایت تربیت، 
شکوفایی و بالندگی نوجوانان مسجد امیرالمومنین )ع( کُهَنز شهریار است که 
در وقایع مهم انقلاب اسلامی از جمله فتنه سال 1۳۸۸ و فتنه تروریست های 

تکفیری در سوریه حضوری فعال داشته اند.
تاکنون نزدیک به 5۰۰ درخواست برای اکران در نقاط مختلف کشور ثبت 
شده اســت که طی آن، حدود 1۲ هزار نفر به تماشای این مستند سینمایی 

نشستند.
نمونه جدید بی توجهی مدیریت خانه سینما

به امور صنفی
۲۰۰ نفر از اعضای خانه ســینما به رغم تکمیل مدارک، همچنان بدون 

بیمه هستند.
به گزارش جوان آنلاین، حســین انتظامی که ایده شــفافیت در دولت را 
پیگیری کرده و هر از چندگاهی آمار و ارقام مرتبط با شفاف سازی فعالیت های 
زیرمجموعه سازمان را اعلام می کند، این بار باید نورافکن شفافیت را به خانه 
سینما بیندازد؛ خانه ای صنفی که محل اجتماع صنوف مختلف سینمایی است 
و وظیفه اش حمایت از فعالان صنف است. خانه سینما و فعالیت آنکه یک بار 
در دولت اسبق، به خاطر فعالیت های سیاسی تا مرز انحلال پیش رفت، اکنون 

نیازمند نگاه موشکافانه ای است.
در یک مورد کوچک گفته شده »بیش از ۲۰۰ نفر از اعضای خانه سینما 
ماه هاســت لنگ یک بیمه حداقلی اند و مدیرعامل خانه سینما فقط نظاره گر 
است!«، »در ماه های گذشته بارها و بارها با گلایه برخی از اعضای صنوف خانه 
سینما در چرایی عدم رسیدگی به وضعیت بیمه درمانی شان روبه رو بوده ایم و 
حالا نیز خبر رسیده که بیش از ۲۰۰ نفر از اعضای خانه سینما به رغم تکمیل 
مدارک نتوانســتند بیمه شوند!« مسئولیت بیمه اهالی سینما که بعضاً به جز 

بیمه مذکور هیچ پشتوانه ای در زندگی ندارند، با خانه سینماست.
چرا یک بار رئیس سازمان ســینمایی از روند بیمه اهالی سینما گزارشی 

را ارائه نمی کند.
در پشت پوسته نازک اشرافی در سینما که شامل چند بازیگر، کارگردان و 
تهیه کننده می شود که در سال درآمدهای میلیاردی دارند و برایشان صحبت 
کــردن از تورم، فقر و نداری هیچ مفهومی ندارد، هنرمندانی هم هســتند که 
عمرشــان را در ســینما صرف کرده اند و از همه زرق و برق سینما حتی نام و 

نشانی برایشان باقی نمانده است.

صفحه 3
      شنبه ۱۱ اسفند ۱3۹۷ 

۲۴ جمادی الثانی ۱۴۴۰ - شماره ۲۲۱3۷

با حضور رهبر انقلاب، جمعی از مسئولان و اقشار مختلف مردم برگزار شد
مراسم بزرگداشت آیت الله مؤمن 

در حسینیه امام خمینی)رحمةالله علیه(

مراسم ترحیم و بزرگداشت عالم ربانی و فقیه پارسا آیت الله محمد 
مؤمن قمی عضو فقید شورای نگهبان صبح پنجشنبه با حضور رهبر 

معظم انقلاب اسلامی در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد.
در این مراســم که اعضای خانواده و بستگان آیت الله مؤمن، رؤسای قوای 
مقننه و قضائیه، رئیس مجلس خبرگان، مسئولان، علما و روحانیون و قشرهای 
مختلف مردم حضور داشــتند، قاریان قرآن، آیاتی از کلام الله مجید را تلاوت 

کردند و ذاکران اهل بیت )علیهم السلام( به مداحی پرداختند.
در این مراســم همچنین حجت الاسلام والمسلمین صدیقی در سخنانی 
با اشــاره به جایگاه برجسته علم و عالمِ از منظر اسلام، آیت الله مؤمن را فقیهی 
مبرّز و با تقوا خواند که با وجود قرار داشــتن در جایگاه بلند علمی، هرگز در 

ادای وظایف و تکالیف خود در قبال انقلاب اسلامی کوتاهی نکرد.
ظریف:

تمام قدرت 
در آمریکا و اروپا جمع نشده است

وزیر امور خارجه گفت: تمام قدرت در آمریکا و اروپا جمع نشده 
است.

محمدجــواد ظریــف وزیر امور خارجــه در چهارمین همایش بررســی 
راهکارهای دستیابی به مرجعیت علمی و پژوهشی در محل سالن آمفی تئاتر 
سازمان مرکزی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: همه چیز دنیا غرب نیست. 

امروز دنیا غرب محور نیست. وارد جهان پساغربی شده ایم.
ظریف ادامه داد: امروز علم، فناوری، تکنولوژی، اســتقلال، باور و اعتماد 

عمومی پایه قدرت هستند.
وی در ادامه گفت: ســال گذشته عربستان ۶۷ میلیارد دلار و امارات ۲۲ 
میلیارد دلار سلاح خریداری کردند. نفوذ از جای دیگری نشات می گیرد. تمام 

قدرت در آمریکا و اروپا جمع نشده است.
وزیر امور خارجه خاطرنشــان کرد: ما موضوع دعوا نیســتیم ما خودمان 

بازیگر و کنشگر هستیم.
ظریف عنوان کرد: وجه ممیزه جمهوری اسلامی، استقلال است.

وی خاطرنشــان کرد: امنیت خود را تولیــد می کنیم، مصرف نمی کنیم. 
1۰۰ میلیارد دلار به منطقه ما سلاح فروختند. کل هزینه نظامی ما به شمول 
پول حقوق پرسنل، کل بازنشستگی نیروهای مسلح روی هم 1۶ میلیارد دلار 
اســت. کل بودجه نظامی ایران 1۶ میلیارد دلار زیر چهار هزار تومانی اســت. 
چرا این قدر از ایران نگران هســتند چون ما امنیت و پیشرفت خود را از درون 
می گیریم. ناملایمات، مشکلات و فساد متاسفانه هست.ما امیدمان به مردممان 
وخودمان است، خودباوریم و باور کردیم می توانیم و چون باور کردیم خیالمان 

از آینده راحت است.
بــه گزارش فارس، وزیر امور خارجه با بیــان اینکه دنیا دیگر غرب محور 
نیســت، اظهار داشت؛ دنیا عوض شده و مردم ما برای کشور استقلال آفریدند 

این استقلال با قدرت علمی شما بارور شده و بارورتر هم خواهد شد.
آقای ظریف تاکید کرده است که تمام قدرت در آمریکا و اروپا جمع نشده 
است و دنیا دیگر غرب محور نیست. این اظهارنظر در حالی است که متاسفانه 

دولت همچنان دلخوش به برجام اروپایی و گرفتن بهانه از آمریکاست!

اخبار ادبی و هنری

رهبر معظم انقلاب: هر کجا که دفاع از فلسطین باشد، 
ما در آنجا حضور داریم.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

بیانــات رهبر معظم انقلاب اســلامی در دیدار 
دســت اندرکاران کنگره بزرگداشــت ۶۵۰۰ شهید 
استان کرمان که در تاریخ ۶ اسفند ۹۷ برگزار شده 
بود، صبح پنجشنبه در مصلای امام علی علیه السلام 

در کرمان منتشر شد.
متن کامل بیانات معظم له به شرح زیر است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم)1(
والحمدلله ربّ العالمین و الصّلاهًْ و السّــلام علی سیّدنا 

محمّد و آله الطّاهرین و لعنهًْ الله علی اعدائهم اجمعین.
اوّلاً خیلی تشکّر می کنم از شما آقایان محترم و برادران 
عزیز به خاطر این اقدام بجا و ان شــاءالله مؤثرّ، یعنی تکریم 
شهیدان و بزرگداشــت نام مکرّم و مطهّر شهیدان. اینکه ما 
یک اقدام کننده را، یــک حرکت کننده را بزرگ بداریم و به 
او اهمّیّــت بدهیم، نه فقط تکریم او اســت و نه فقط تکریم 
کار او اســت بلکه به معنای ایجاد تداوم در حرکت او است؛ 
این مهم اســت؛ از همه مهم تر این اســت. وقتی یک نفری 
می رود در میدان جهاد و شــما او را تکریم می کنید، سه کار 
انجام داده اید: یکی اینکه این مجاهد فی ســبیل الله را تکریم 
کرده اید، احترام کرده اید؛ یکی اینکه جهاد را تکریم کرده اید؛ 
کار سوّم این است که شما دیگران را به ادامه  این راه تشویق 
کرده اید. این اتفّاقی اســت که در جنگ تحمیلی ما و دفاع 
مقدّس هشت ســاله  ما افتاد؛ یعنی یک جوانی رفت جبهه و 
شهید شد، پدر او، مادر او، مردم دیگر به نام او افتخار کردند، 
این موجب شــد افراد زیادی به سمت میدان جهاد حرکت 
کننــد و این راه ادامه پیدا کنــد. در دوران دفاع مقدّس، از 
رزمندگان با احترام یاد می شد؛ این موجب می شد که کسان 
زیــادی میل به این حرکت و به این میدان پیدا کنند. خب، 
این یک اتفّاقی اســت که در دوره  دفاع مقدّس افتاده، بعد از 

آن هم تا امروز کم و بیش این کار شده.
توجّه داشــته باشــید که برای همین خاصیّت سوّم، 
برای همین مســئله  سوّم، مخالفین شــما، دشمنان شما، 
می خواهند یاد شهدا احیا نشود و شهدا تکریم نشوند؛ برای 
اینکه جادّه  شــهادت کور بشود، مسدود بشود، برای اینکه 
دیگران تشویق به حرکت مجاهدانه نکنند. دیده اند و تجربه 
کرده اند و ما و شما هم تجربه کرده ایم که وقتی نام شهدا، 
یاد شــهیدان، با عظمت برده می شــود، جوان امروز که نه 
دوره  جنگ را دیده، نه دوره  امام را دیده، نه خاطره ای از آن 
زمان دارد، وقتی می فهمد که یک جایی در آن طرف منطقه 
و با هزاران فرســنگ فاصله دارند با دشــمنان می جنگند، 
عاشــق حرکت به میدان جهاد می شود، پا می شود می رود 
در حلــب، در بوکمال، در زینبیّه، بنا می کند جنگیدن و به 
شــهادت هم می رســد. ببینید! این به خاطر این است که 
شماها شهید را احترام کرده اید؛ چون شهادت مورد تکریم 
قرار گرفته، این به طور طبیعی حرکت شــهادت طلبانه را، 

حرکت مجاهدانه را در کشور تقویت می کند.
راز اقتدار یک ملت

و راز اقتــدار یک ملّت هم همین اســت که جوانانش، 

افراد فعّالش، در میدان ها دلیر وارد بشــوند، گستاخ)۲( وارد 
بشوند، نترسند. نه اینکه حتماً باید مردان ما شهید بشوند؛ 
نه، دنبال این نیســتیم؛ دنبال این هستیم که همه  ماها در 
عرصه های گوناگون و دشــوار، قدرت این را داشــته باشیم 
که ســینه مان را سپر کنیم، قدرت این را داشته باشیم که 
ایستادگی کنیم؛ این مهم اســت؛ اگر این ]جور[ شد، این 
ملتّ پیروز اســت، این ملتّ مقتدر اســت، این ملتّ هرگز 
ذلیل نمی شود، کسی نمی تواند او را زیردست خودش قرار 

بدهد. ببینید یاد شهیدان چقدر مهم است!
خب، ایــن مطالبی که آقایــان ذکر کردنــد،)۳( این 
کارهایی که انجام گرفته، کارهای خوب و متنوّعی اســت 
و خوب انتخاب کرده اید؛ کارهای مختلفی اســت که هم 
جنبه  هنری، هم جنبه  علمی، هم جنبه  تبلیغی، هم جنبه  
خدماتی، همــه را مراعات کرده اید و کارهای خوبی انجام 
گرفته و ان شــاءالله که بتوانید بــه بهترین وجهی این کار 
را تمام کنید. مهم این اســت که ما به این توجّه کنیم که 
پیام شــهیدان به ما چیست؛ این مهم است. وَیسَتَبشِرونَ 
باِلذَّیــنَ لمَ یلَحَقوا بهِِم مِن خَلفِهِم الَّا خَوفٌ عَلیَهِم وَ لا  هُم 
یحَزَنون؛)۴( این پیام شــهیدان اســت. امروز همه  تلاش 
دشــمنان ملّت ایران در جنگ نرم چیست؟ این است که 
ملّت ایران را اندوهگین و ناامید و ترســیده و مانند اینها 
بکننــد، وادار کننــد ملّت ایران را کــه از ورود در میدان 
بترسد، مأیوس باشد؛ پیام شهدا نقطه  مقابل این است: الَّا 
خَوفٌ عَلیَهِم وَ لا  هُم یحَزَنون؛ خوف و حزن برداشته است 

در میدان شهادت.
این پیام، پیام روز اوّل شــهیدان نیســت که خیال 
کنیم مثلًا ۳۰ ســال، ۳5 ســال است شــهید شده؛ نه، 
این پیام، پیام همیشــگی شــهیدان است؛ یعنی آنها در 

جــوار قدس الهی و نعمت الهی هم که هســتند، مرتبّ 
دارند به ما پیام می دهند، بشارت می دهند: وَیسَتَبشِرونَ 
باِلذَّیــنَ لمَ یلَحَقــوا بهِِم مِن خَلفِهِم الَّا خَــوفٌ عَلیَهِم وَ 
لا  هُم یحَزَنون؛ این پیام شــهدا اســت. اگر وارد میدان 
مبارزه بشویم- یعنی همان چیزی که دشمنان ما از آن 
می ترســند و واهمه دارند- باید بدانیم که خدای متعال 
بیم و ترس و اندوه را از ما دور می کند؛ کما اینکه در دوره  
دفاع مقدّس هم همین جور بود. آن کسانی که می رفتند 
جبهه و یک مدّتی آنجاها بودند، وقتی که می خواســتند 
بــه محیــط خانــواده و شــهر برگردند، محیط شــهر 
 برایشــان ســنگین بود یعنی واقعاً برایشان فشار داشت؛ 
]در صورتــی که[ آنجا برایشــان مثل بهشــت بود؛ یک 
معنویتّــی بود، یک روحانیّتی بود، خوش بودند - خوشِ 
بــه معنای روحی و معنوی و غــرق در ذکر الهی بودن- 
این جــوری بودند. جوان ها آنجا واقعــاً در زیر رگبار، زیر 
خمپاره، زیــر ترکش لذّت می بردند که این هم خاصیّت 
فداکاری اســت، خاصیّت حضــور در میدان مبارزه  لله و 
جهاد فی  سبیل الله اســت. وقتی می آمدند داخل شهر و 
این ارتباطات و انتظامات شهری و مناسبات گوناگونی را 
که در محیط ها هست می دیدند، غالباً دلشان می گرفت، 
به ما هم می گفتند، واقعش هم همین بود؛ این به خاطر 
این است که آنجا صفا هست، آنجا معنویتّ هست، آنجا 
بهشــت اســت؛ مصداق کامل »لا خَوفٌ عَلیَهِم وَ لا  هُم 

یحَزَنون« آنجا است.
خب، الحمدلله مردم کرمان هم امتحان خوبی داده اند 
در طول زمان. بنده خاطرات خیلی خوبی دارم از کرمان و 
مردم کرمان و علمای کرمــان و جوان های کرمان؛ از قبل 
از انقلاب، از ســال ۴۲ و ۴۳ که ما بــا کرمان ارتباط پیدا 

کردیم و رفت  و  آمد کردیم، آنجا همیشــه همین جور بوده: 
مردمِ علاقه مند، مؤمن، شــریف، واقعــاً نجیب که در خط 
درســت حرکت کردند؛ یعنی عامّه  مــردم این جور بودند؛ 
بحمدالله عناصر برجســته ای هم بین اینها پیدا شدند؛ بین 
علمایشان هم واقعاً همین جور ]است[. علمایی که ما دیدیم 
در کرمان، مردمانی ]بودند[ بسیار خوب، مؤمن، علاقه مند، 
نجیــب. نجابــت کرمانی ها ]معروف اســت[. امروز هم که 
خب الحمدلله مردم کرمان در خدمت اســلام و در خدمت 
انقلاب هســتند و هر چه بیشتر باید تلاش کنند، کار کنند 
-به خصوص جوان ها، مخصوصاً جوان ها- برای اینکه بتوانند 
سهم خودشان را در پیشــرفت کشور ان شاءالله اداء کنند، 

همچنان که در گذشته اداء کردند.
و ما هم دعا می کنیم که خداوند متعال به همه  شماها 
توفیــق بدهد و بتوانید این وظایف بــزرگ را از جمله این 
کار بزرگداشت را به بهترین وجهی ان شاءالله انجام بدهید. 

خداوند ان شاءالله شماها را حفظ کند.
والسّلام علیکم و رحمت الله و برکاته

_________________________ 
1- در ابتدای این دیدار -که در چهارچوب دیدارهای دسته جمعی 
برگزار شــد- آقایان حجّت الاســلام حســن علیدادی سلیمانی 
)نماینده  ولی فقیه در استان و امام جمعه  کرمان( و سرتیپ پاسدار 
غلامعلی ابوحمزه )فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی کرمان( 

گزارشی ارائه کردند.
۲- جسور و بی پروا

۳- مرکز اســناد! خلاصه  گزارش گزارش دهندگان و مطالبی که 
ذکر کردند.

۴-ســوره  آل عمران، بخشــی از آیه  1۷۰؛ »... و برای کسانی که 
از پی ایشــانند و هنوز به آنان نپیوسته اند، شادی می کنند که نه 

بیمی بر ایشان است و نه اندوهگین می شوند.«

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار دست اندرکاران کنگره بزرگداشت شهدای استان کرمان:

رمز اقتدار یک ملت
حضور دلیرانه جوانان در میدان  است

فرمانده نیروی قدس ســپاه با بیان اینکه طرح 
برجــام 2 و 3 از ســوی دشــمنان در منطقه برای 
خشــکاندن جریان های ناب اســلامی است، گفت: 

شکست دشمنان در مقابل ایران حتمی است.
ســردار سرلشکر قاســم ســلیمانی صبح پنجشنبه در 
اجلاســیه پایانی ۶5۰۰ شهید اســتان کرمان با بیان اینکه 
اگر کســی بخواهد فرهنگ یک جامعه نمایان شود باید به 
ارزش هایی که در فرهنگ واقعــی آن تاثیرگذار بوده تاکید 
کند، تصریح کرد: دفاع مقدس خود یک گنجینه گرانبهایی 
اســت و دلیل تاکید بر اســتمرار کنگره ها و راهیان نور این 
اســت که دفاع مقدس ویژگی هایی دارد که در هیچ یک از 

آثار انقلاب به این خوبی و جامعیتی وجود ندارد.
فرمانده نیروی قدس ســپاه ادامه داد: دفاع مقدس در 
نمایاندن فرهنگ اسلام بالاترین آثار را پس از انقلاب داشت 
و خودش یک انقلابی در کنار انقلاب اســلامی بود و مظهر 
اساسی انقلاب فرهنگی دفاع مقدس بود چون عملا به منصه 
ظهور کشــاند فرهنگ دینی را و نشان داد قدرت دین و اتکا 

به دین را، لذا دفاع مقدس یک مدرسه شد.
دفاع از حرم دفاع از حریم انسانیت بود

سردار سلیمانی با بیان اینکه دفاع از حرم دفاع از حریم 
انســانیت بود بنابراین در هرجا این نوع 
اجتماعات برگزار شــود جامعه ما نیازمند 
آن است، بیان کرد: شهید برتری می دهد 
و مقدم می دارد دیگران را یا آن  چیزی که 
بر خود فضیلت دارد و این برتری دانستن 

بالاترین فضیلت شهید است.
وی بــا بیان اینکــه در هیچ دوره ای 
وجود ندارد که اســم شــهید محو شود 
چون خودشــان را فراموش کردند و خدا 
را یاد کردند، تصریح کرد: شــهید هر دو 
جهاد را با هم انجام داد و پیروز شــد لذا 
هم بر دشمن درون و برون پیروز شد، لذا 
هر چه پیرامون ایــن فرهنگ بیان کنیم 
ارزش شــنیدن را دارد و به این دلیل این 

یادواره ها و کنگره ها ارزشمند است.
فرمانده نیروی قدس سپاه اظهار کرد: 
باید دســت و پای این مردم را بوســید، 
علیرغم برخی مشــکلاتی که دارند، ۴۰ 
ســال است با دشمن دســت و پنجه نرم 
می کنند، اما ایســتاده اند و مشکلات را از 
انقلاب و رهبــری جدا می کنند و انقلاب 
را با تمام وجود خودشان حفظ و حراست 

می کنند.
با تمسک به اسلام توانستیم منافع ایران را تامین کنیم

سردار سلیمانی افزود: اعتقاد دارم این قابل اثبات است 
آن چیزی که ایران را در این مقطع پیروز کرد عنصر اساسی 
آن اســلام بود و تاکید بر اســلام در زمان امام و دوره مقام 
معظم رهبری وجود داشــت و دارد و اگر اتکا و تمســک به 
اسلام نباشد این پیروزی ها به ســادگی اتفاق نمی افتد و با 

تمسک به اسلام توانستیم منافع ایران را تامین کنیم.
وی عنوان کرد: در هیچ تصمیم گیری در نظام در سطوح 
عالی امکان ندارد تصمیمی به منصه ظهور برسد و به نقطه 
اجرا بخواهد نائل شــود اما در صدر آن تصمیم، منافع ایران 
نباشد چون ایران قابل تفکیک از اسلام و اسلام قابل تفکیک 

از ایران نیست.
دلیل اصرار به برجام های بعدی

سردار سلیمانی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه چرا این قدر در برجام دو اصرار دارند، عنوان کرد: برای 
دشمن این برجام سه ضلعی اســت نه یک ضلعی اما اوباما 
فکر می کرد به مرور زمان به دو ضلع دیگر می رســد اما آدم 
عجولی که آمده اصرار دارد به ســرعت برسد و تصورش این 

بود که می رسد.
وی تصریــح کــرد: اینکه اصرار می کنند بــر برجام دو 
در منطقــه برای این اســت که قدرت اصیــل و نابی که در 
مقابل اسلام وهابی یهودی شکل گرفته است را بخشکانند و 
جریان های اسلامی در برجام دو خشکانده شود؛ البته تلاش 
آنها به اینجا منتهی نخواهد شــد و برجام ســه هم خواهند 

داشت چون دشمنان معتقدند که چشمه باید خشکانده شود 
و این چشمه ایران است.

هیچ کشوری به اندازه ایران اقتدار ندارد
سردار سلیمانی در ادامه با بیان اینکه یکی از مهم ترین 
شــاهکارهای امام این بود که ایران را مهد اسلام قرار داد و 
اســلام را پشــتوانه ایران قرار داد و ایــن دو را با هم تلفیق 
کرد، گفت: دلیل مراقبت و حرف هایی که در ابعاد سیاســی 
به وجود می آید همین اســت دعوا بر سر همین عنصر است 

و برخی خام گری کرده و این را نادانسته تضعیف می کنند.
سلیمانی با بیان اینکه هیچ کشوری به اندازه ایران اقتدار 
ندارد اظهار داشت: این حرف ما نیست حرف دشمن ما است؛ 
قدرت متفاوت از اقتدار اســت، خیلی کشــورها بانک مالی 
هســتند و قدرت مالی بزرگی دارند اما کوتوله های سیاسی 
هستند و هیچ اقتداری در صحنه بین المللی در جهان ندارند، 

اما ایران اقتدار دارد.
فرمانده نیروی قدس ســپاه اظهار کــرد: یکی از دلایل 
اقتدار ملت ایران در این دوره مرعوب نشــدن است، تاکنون 
دشمن به رغم همه قلدری ها سعی کرد ملت ایران را بترساند 

اما این ملت نترسید بلکه به سینه او رفت و شکست داد.
وی با تأکید بر اینکه دشــمن شکســتش در مقابل ما 
حتمی اســت و دشــمن نمی تواند این دلایل را هضم کند، 
خاطرنشــان کرد: یکی از دلایل شکســت دشــمن که در 
واقع در هر رویایی او را مجبور به شکســت می کند، روحیه 
 استکباری دشمن و تحقیر ملت ها است که این را در همه جا 

می بینیم.

سردار سلیمانی:

برجام 2 و 3 برای خشکاندن جریان های ناب اسلامی است

پیکر مطهر شهید »محمد هداوند« بعد از 33 
سال انتظار پنج شنبه،)نهم اسفند( در شهرستان 

دورود تشییع و به خاک سپرده شد. 
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان ، پیکر شــهید 
محمد هداوند با استقبال پرُشور مردم شهرستان دورود 
به  ســمت گلزار شهدای روستای ژان تشییع و به خاک 

سپرده شد.

شهید محمد هداوند سرباز وظیفه ارتش بود که در 
1۸ تیر  ۶۴ به جبهه اعزام و در ۲۰ بهمن ماه ســال ۶۴ 
در سن 19 ســالگی در منطقه شلمچه مفقودالاثر شد؛ 
هویت مطهر این شهید از طریق پلاک شناسایی و پیکر 
او پس از گذشــت ۳۳ سال از شــهادتش طی عملیات 
تفحص اخیر توسط کمیته جست وجوی مفقودین ستاد 

کل نیرو های مسلح به کشور بازگشت.

تشییع پیکر شهید هداوند در دورود

مراسم گرامیداشت شهدای جنایت 
تروریستی جاده خاش با حضور خانواده 
شــهدای این حمله تروریستی در حرم 

مطهر رضوی برگزار شد. 
به گزارش خبرگزاری فارس از مشــهد، 
مراسم گرامیداشت شهدای جنایت تروریستی 
جاده خــاش بعد از اقامه نماز جماعت مغرب 
و عشــاء با حضور خانواده شهدای تروریستی 
جاده خاش، مدیران و مســئولان لشــکری، 
اســتانی، خادمان آســتان قــدس رضوی و 
زائران و مجــاوران در رواق امام خمینی)ره( 
برگزار شد. حجت الاسلام فرازی نیا در مراسم 
بزرگداشت شــهدای حادثه تروریستی جاده 
خاش با اشاره به اینکه چله دوم انقلاب با خون 
شــهدای عزیز متبرک شد، عنوان کرد: فراق 
و از دســت دادن این عزیزان برای همه ملت 
ایران سخت و ســنگین است. گفتنی است؛ 
شامگاه ۲۴ بهمن ســال جاری یک دستگاه 
اتوبوس حامــل رزمندگان اســلام در جاده 
خاش توسط خودروی انتحاری تروریست های 
تکفیری هدف حمله قرار گرفت که در جریان 
این جنایت تروریســتی ۲۷ تــن از کارکنان 

نیروی زمینی سپاه به شهادت رسیدند.

برگزاری مراسم
 بزرگداشت شهدای حمله 

تروریستی جاده خاش 
در حرم رضوی

حسرت دیرهنگام بیزاری از پیشوایان گمراه
»در آن هنــگام )قیامت( رهبران )گمــراه و گمراه کننده( از 
پیروان خود، بیزاری می جویند، و کیفر خدا را مشاهده می کنند، 

و دستشان از همه جا کوتاه می شود.«
»و )در ایــن هنگام( پیروان می گویند: کاش بار دیگر به دنیا 
برمی گشتیم، تا از آنها )پیشوایان گمراه( بیزاری جوییم. آن چنانکه 
آنان )امروز( از ما بیزاری جستند! )آری( خداوند این چنین اعمال 
آنها را به صورت حســرت زایی به آنان نشــان می دهد، و هرگز از 
البقره ۱66 و ۱6۷ آتش )دوزخ( خارج نخواهند شد.« 

حجت الاسلام والمسلمین مصطفی محامی دیروز با حضور رئیس دفتر 
رهبر معظم انقلاب و رئیس  شــورای سیاستگذاری ائمه جمعه کشور به 

عنوان امام جمعه جدید این شهرستان معرفی شد. 
بــه گــزارش ایرنا، رئیس دفتــر رهبر معظم انقــلاب روز جمعــه در معارفه 
حجت الاســلام محامی به عنوان امام جمعه جدید زاهدان که پیش از خطبه های 
نماز جمعه در مصلی قدس این شــهر برگزار شد، اظهار داشت: هم اینک به برکت 
انقلاب اســلامی حدود هزار نماز جمعه هر هفته در سراسر کشور اقامه می شود و 
خطیبان نماز جمعه مردم را به خدا، اســلام، معارف دین و آگاهی از مســائل روز 

دعوت می کنند.
رئیس  شــورای سیاســت گذاری ائمه جمعه کشــور نیز در این مراسم گفت: 
سیســتان و بلوچستان استانی اســت که در گام نخست انقلاب جزو پیشگامان و 
صاحبان رتبه بوده است افزود: این استان حساس، راهبردی و مرزی با برخورداری 
از سرمایه های ارزشمند مردمی در گام های بعدی همچنان با صلابت مسیر توسعه 

خود را طی خواهد کرد.
حجت الاســلام والمســلمین محمد جــواد علی اکبری وفــاداری، صمیمیت 
و غیرتمندی را از ویژگی های ارزشــمند مردم مرزدار شــیعه و ســنی سیستان و 

بلوچستان برشمرد.

امام جمعه جدید زاهدان معرفی شد


